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中欧科研与创新合作机会
欧盟第七框架计划

西北农林科技大学

2011年9月6 日
        第七科研与技术开发框架计划（FP7）是欧洲联盟资助科研与创新的主要计划，执行年度为2007年至2013年，总预算532亿欧元（约合5000亿元人民币）。

        第七框架计划致力于应对欧洲所面临的社会性和全球性挑战，如创造就业机会、提高竞争力以及改善生活质量。该计划也对国际合作开放，积极鼓励中国的科研人员参与其研究与创新项目，并可以对项目中中方科研人员的参与提供部分资金支持。中方的科研团队可以通过第七框架计划与欧洲最优秀的科学家合作。

        2011年7月19日，欧洲委员会通过网站发布了第七框架计划新一轮项目征集公告，将投入近70亿欧元（约合650亿元人民币）支持合作研究项目，促进科研与创新，涉及广泛的科学学科、公共政策领域以及各行业部门。
        第七框架计划“合作”专项支持的研究领域包括健康、 信息通讯技术、交通、能源、环境、食品、农业、渔业和生物技术、材料、社会科学等。课题将重点研究诸如气候变化、能源、食品保障和安全、健康、人口老龄化等挑战，强调可持续和包容性发展以及创造就业机会。

        为了帮助中方科研人员更好地了解欧盟第七框架计划提供的中欧科研与创新机会，欧洲联盟驻华代表团科技参赞魏立国博士将介绍新的科研项目征集公告各个领域的内容，重点介绍中方科研人员有兴趣参与的课题。
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Opportunities offered by Europe for Research & Innovation Cooperation with China

FP7 Presentation in Xi'an 
Northwest A&F University

6 September 2011

The Seventh Framework Programme for Research and Technological Development (FP7) is the main instrument of the European Union for funding research and innovation in Europe and it will run from 2007-2013 with a total budget of €53.2 billion (500b Yuan). 

FP7 is designed to respond to Europe's societal and global challenges such as job creation, competitiveness and quality of life. But it is also fully open to international cooperation and the participation of Chinese researchers in FP7 Research & Innovation projects is highly encouraged. FP7 can even partly support financially the participation of Chinese Researchers in these projects. Therefore we see FP7 as an excellent opportunity for Research teams in China to work with the best European scientists. 

On 19 July 2011, the European Commission published on the Internet a series of new calls for Research project proposals under FP7. Nearly €7 billion (65b Yuan) are available to boost research and innovation by supporting joint research projects covering a vast range of scientific disciplines, public policy areas and industrial sectors. 

The calls included in the FP7 ‘Cooperation’ specific programme support research in areas such as health, ICT, transport, energy, environment, food, agriculture, fisheries and biotechnology, material, social sciences, etc. Topics focus on tackling challenges such as climate change, energy, food security and safety, health, ageing population, etc. and on creating sustainable and inclusive growth and jobs. 
With the aim to raise awareness among Chinese researchers about the opportunities for research and innovation cooperation with the EU in FP7, Dr. Philippe Vialatte, the Science Counsellor in the Delegation of the European Union, will give a presentation on the content of the new calls for research project proposals covering a wide range of thematic areas with a focus on those topics of particular interest to Chinese participation.

